
Antsla Vallavolikogu
EELARVE- JA MAJANDUSKOMISJONI KOOSOLEKU PROTOKOLL 

Antsla 13. oktoober 2016 nr 8

Algus kell 13.00, lõpp kell 15.00.

Koosoleku juhataja: Kurmet Müürsepp, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees
Protokollija: Helle Savi, sekretär-registripidaja

Osa võtsid komisjoni liikmed: Kurmet Müürsepp, Merike Prätz, Eve Sikk, Tiit Tõnts ja Kaire 
Uiboleht.
Koosolekul ei osalenud komisjoni liikmed Rando Treimuth, Kalmer Kallion, Jaanus Pruuli ja 
Greta Puija. 

Vallavanem tegi ettepaneku võtta päevakorda Urvaste kiriku katuse renoveerimise toetamise 
arutamine.

PÄEVAKORD:

1. Antsla Vallavolikogu 26. veebruari 2013. a otsuse nr 7 „Antsla Vallavalitsuse teenistuskohtade 
koosseisu  kehtestamine” muutmine

Ettekandja: Merike Prätz, vallavanem
2.  Antsla Vallavolikogu 19. märtsi 2013. a määrusega nr 3 kehtestatud „Antsla Vallavalitsuse 
palgajuhend” lisa muutmine

Ettekandja: Merike Prätz, vallavanem
3. Loa andmine kohustuste võtmiseks

Ettekandja: Avo Kirsbaum, majandusspetsialist
4. Üürilepingu sõlmimine

Ettekandja: Avo Kirsbaum, majandusspetsialist
5. Üürilepingu pikendamine

Ettekandja: Avo Kirsbaum, majandusspetsialist
6. Antsla valla eelarvestrateegia aastateks 2017-2020 vastuvõtmine

Ettekandja: Eve Sikk, pearaamatupidaja
Kaasettekandja: Kurmet Müürsepp, alatise eelarve- ja majanduskomisjoni esimees

7. Projektis „Täiskasvanute tugiisiku teenuse kättesaadavuse parandamine Võrumaal“ osalemine
Ettekandja: Merike Prätz, vallavanem

8. Muud küsimused

1. Antsla Vallavolikogu 26. veebruari 2013. a otsuse nr 7 „Antsla Vallavalitsuse 
teenistuskohtade koosseisu  kehtestamine” muutmine

Merike Prätz: Vallavalitsus teeb ettepaneku lisada teenistuskohtade koosseisu alates 1. novembrist 
2016. a lastekaitsetöötaja ametikoht, koormusega 1,0 kohta ning arvata välja teenistuskohtade 
koosseisust alates 1. novembrist 2016. a juristi ametikoht. 



Tiit Tõnts: Kas on tehtud arvutus, kui palju läheb maksma juriidiline teenus aastas, ilma juristi 
ametikohata? Kas juristi ei olegi enam vaja?

Merike Prätz: Vallavalitsus on kasutanud kolme erineva valdkonna nõuande teenust - 
sotsiaalvaldkonna-, tööõigusalase- ja majandusvaldkonna spetsialiste, osa teenustest on olnud 
tasulised. 
Eve Sikk: Raha, juriidilise teenuse eest, on kulunud umbes 1000 eurot aastas. 

Tiit Tõnts: Kas uues ühinenud valla struktuuris on ette nähtud juristi ametikoht? 
Merike Prätz: Ei ole. Eeldame, et vallasekretär hakkab tegelema juriidilise valdkonnaga. 

Komisjoni liikmete ettepanek oli, esitada otsuse eelnõu volikogule arutamiseks ja kinnitamiseks. 

2.  Antsla Vallavolikogu 19. märtsi 2013. a määrusega nr 3 kehtestatud „Antsla Vallavalitsuse
palgajuhend” lisa muutmine

Merike Prätz: Kolmandast palgagrupist läheb juristi ametikoht välja ja asemele tuleb 
lastekaitsespetsialisti ametikoht.

Komisjoni liikmetel küsimusi ei olnud.

Komisjoni liikmete ettepanek oli, esitada määruse eelnõu volikogule arutamiseks ja kinnitamiseks.

3. Loa andmine kohustuste võtmiseks

Avo Kirsbaum: Lubada Antsla Vallavalitsusel välja kuulutada riigihange „Hooldustraktori 
ostmiseks koos lisaseadmetega kapitalirendi korras” ning seoses sellega võtta rahalisi kohustusi 
kuni 80 000 eurot eelarveaastateks 2017-2022.
Praegune haljastuses kasutatav traktor MTZ 320.3, on soetatud 2008. aastal.  Traktor on 
aastaringselt kasutuses. Traktor ja haagis vajavad pidevalt remonti. Traktoril puuduvad 
lisaseadmed, mis on plaanis uue traktoriga koos soetada: libliksahk, lehekogumisseade, 
tänavapuhastushari, järelhaagis, frontaallaadur, niiduk nõlvakute niitmiseks.
Uue traktoriga saaks tulevikus hakata hooldama ka kergliiklusteed - niitmine, harjamine, 
sahkamine.
Esialgu ei müüks ära ka vana traktorit, seda saab kasutada nt sügisel lehtede kogumisel, kevadistel 
koristustöödel.

Toimus arutelu. 

Komisjoni liikmete ettepanek oli, esitada otsuse eelnõu volikogule arutamiseks ja otsustamiseks. 

4. Üürilepingu sõlmimine

Avo Kirsbaum: Anda Veronika Tornile, tema avalduse alusel, üürile 3-toaline korter, pinnaga 
50,7m2, asukohaga Tammiku tn 9 korter nr 12 Vana-Antsla alevikus Antsla vallas, tähtajaga üks 
aasta. 

Toimus arutelu. 
Komisjoni liikmete ettepanek oli, esitada otsuse eelnõu volikogule arutamiseks ja otsustamiseks. 



5. Üürilepingu pikendamine

Avo Kirsbaum: Pikendada Karmen Nummertiga 30.10.2015. a sõlmitud eluruumi üürilepingut 
tähtajaga üks aasta, Karmen Nummerti poolt esitatud avalduse alusel. 
Tulevikus võib kaaluda selle korteri müümist, aga hetkel asub korteri ühes toas telefoni (Telia) 
keskjaam. 

Komisjoni liikmetele meeldis see mõte - pikaajalisele üürnikule korteri müük otsustuskorras. Tehti
ettepanek jätkata läbirääkimisi üürnikuga.
Merike Prätz tegi ettepaneku üürileping ära pikendada (hetkel kehtiv üürileping lõpeb 30.10.2016),
et üürileping ei muutuks tähtajatuks.

Komisjoni liikmed olid tehtud ettepanekuga nõus. Tehti ettepanek esitada otsuse eelnõu volikogule
arutamiseks ja kinnitamiseks. 

6. Antsla valla eelarvestrateegia aastateks 2017-2020 vastuvõtmine

Ettekandega esines pearaamatupidaja Eve Sikk ja tutvustas Antsla valla finantstegevust ja 
prognoosi aastateks 2017-2020 (eelarvestrateegia aastateks 2016-2020 antud protokolli lisana). 
Suurem tuluallikas on tulumaks, planeeritud 5% tõus igal aastal. 
Tasandusfondi ja toetusfondi on keskmiselt tõstetud 2% igal aastal.  
Põhitegevuse kulud - toetused, tõus 2% igal aastal, personalikulude tõus 6% igal aastal ja 
majandamiskulude tõus 3% igal aastal. 
Põhitegevuse tulu 542 000 eurot, 2016. a eeldatavates täitmistest prognoositav vaba jääk 300 000 
eurot. 
2017. aastal peaks investeerimistegevuseks vahendeid olema 890 000 euro eest, sellest eelarves 
sees:
- 213 300 eurot vesi- ja kanalisatsioon aktsiate soetus, Kobela II etapp;
- 642 000 eurot finantskulud põhivara soetamiseks ja renoveerimiseks, vastavalt tegevuskavale;
- 54 800 eurot traktori järelmaks.

Investeeringud:
- valla teede ja tänavate ning kõnniteede renoveerimine vastavalt teehoiukavale;
- Antsla Gümnaasiumi koolihoone renoveerimine;
- esmatasandi Tervisekeskuse projekteerimine ja ehitamine;
- haljastustraktori soetamine;
- staadioni parendamine;
- Tsooru Rahvamaja saali parendamine;
- Lusti Lasteaia elektrisüsteemi renoveerimine;
- Kobela aleviku vee- ja kanalisatsioonitorustike renoveerimine II etapp.

Kaasettekandja Kurmet Müürsepp ütles, et üldine suundumus on hea ja võimaldab ellu viia 
vajalikke tegevusi. 

Toimus arutelu. 

Vallavanem Merike Prätz näitas nelja aasta tulumaksu laekumise võrdlustabelit, mis näitab, et 
tulumaksu laekumine on stabiilne. 
Kuna miinimumpalk taas tõuseb 10%, on enamus omavalitsusi võtnud suuna, et kui miinimumpalk
kasvab 40 eurot, siis kõikide täiskohaga töötajate töötasu suurendada vähemalt 40 eurot, sellisel 
juhul peaks palgatõus olema ligi 6%.



 Kurmet Müürsepp: Täiendada eelarvestrateegia viimast lauset nii, nagu vallavanem rääkis, mis on
tegelikult palgatõusu põhjuseks. 

Komisjoni liikmete ettepanek oli, esitada otsuse eelnõu volikogule arutamiseks ja kinnitamiseks. 

7. Projektis „Täiskasvanute tugiisiku teenuse kättesaadavuse parandamine Võrumaal“ 
osalemine

Merike Prätz: Tegemist on maakondliku projektiga. Projekt läheb Sotsiaalministeeriumile 
esitamisele. Projekti koordineerib Võrumaa Omavalitsuste Liit (VOL), projekti hakkab reaalselt 
ellu viima Lõuna-Eesti Erihooldusteenuste Keskus. Antsla vald saab läbi projekti ühe tugiisiku 
(1,0 kohta). Projekti sihtgrupp on erivajadusega inimesed ja nende perekonnad, projekt on 
suunatud tööealistele inimestele. 
Projektis osalemiseks tuleb Antsla vallal koos teiste Võrumaa omavalitsustega katta omaosalus - I 
aastal 15% abikõlblikest kuludest, II aasta esimesel poolaastal 25% ja II aasta teisel poolaastal 
35%. Projekti koguperiood kaks aastat. Kuna projekt hõlmab pikemat perioodi kui üks 
eelarveaasta, on vajalik volikogu nõusolek. Projekt peaks käivituma märtsis 2017. aastal. 
Kui oleksime pidanud võtma Antsla valda tööle täiskohaga tugiisiku kaheks aastaks, siis oleks see 
läinud oluliselt kallimaks, kui läbi projekti saadud tugiisik. 

Kaire Uiboleht: Mis saab siis, kui projekt lõpeb?
Merike Prätz: Sellised projektid eeldavad seda, et omavalitsusel tuleb tagada jätkusuutlikkus, aga 
kui suures mahus, see selgub esimese kahe aasta jooksul.
Kurmet Müürsepp: Ilmselgelt inimeste toetamist jätkatakse, aga mitte sellises mahus. 

Toimus arutelu. 

Komisjoni liikmete ettepanek oli, esitada otsuse eelnõu volikogule arutamiseks ja kinnitamiseks. 

8. Muud küsimused

Merike Prätz: Urvaste Püha Urbanuse kogudus on esitanud Eesti Kirikute Nõukogule projekti 
kiriku katuse renoveerimiseks ja Antsla Vallavalitsusele projekti kaasfinantseerimise taotluse 
omaosaluskulude katmiseks (3000 eurot). Meie projektide kaasfinantseerimise kord ei võimalda 
Urvaste kogudusele seda raha eraldada, sest ta ei ole Antsla vallas registreeritud MTÜ. Ettepanek 
on, et eelarve- ja majanduskomisjon võtab vastu otsuse selle kohta, et taotluse rahastamine 
suunatakse 2017. aasta eelarvesse sihtotstarbelisena. Kui Urvaste Püha Urbanuse kogudus 
projektist raha saab, siis Antsla valla eelarves ei ole Urvaste Koguduse rea peal mitte 1000 eurot, 
vaid 4000 eurot. 

Tiit Tõnts: Kas seda projekti toetab ka Sõmerpalu vald?
Merike Prätz: Seda projekti toetavad nii Urvaste kui Sõmerpalu vald 3000 euroga.  

Toimus arutelu.

Komisjoni liikmed võtsid informatsiooni teadmiseks.  

Kurmet Müürsepp Helle Savi
komisjoni esimees protokollija


